
Crna Gora
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE 

Broj: 01-156/1 
Podgorica, 09.02.2022. godine 

Z A P I S N I K  

sa 291. sjednice Savjeta, održane 9. februara 2022. godine

Dvjesta devedeset i prva sjednica Savjeta Agencije za elektronske medije (SAEM) je počela 
u 8.30 sati.

Sjednici su prisustvovali članovi:

1. Dr Branko Bošković,
2. Rajko Todorović,
3. Edin Koljenović,
4. Prof. dr Andrijana Nikolić i
5. Milan Radović.

Pored navedenih, sjednici SAEM-a prisustvovali su i: Goran Vuković -  direktor Agencije, 
Jadranka Vojvodić i Sunčica Bakić * pomoćnice direktora, Elvira Ceković - rukovoditeljka službe za 
odnose sa javnošću i opšte poslove i Ranka Novaković - sekretarka SAEM-a.

Sjednicom SAEM-a predsjedavao je predsjednik dr Branko Bošković.
Rad sjednice pratili su mediji.

Usvojen je sljedeći

DNEVNI RED:

1. Zapisnici 287.-290. sjednice;
2. Zahtjev emitera TV programa sa nacionalnim pokrivanjem;
3. Pravilnik o izmjeni i dopuni pravilnika o raspodjeli sredstava iz fonda za podsticanje 

pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i neprofitnim elektronskim 
medijima;

4. Zahtjevi Upravnog suda U br.407/2022; U br.408/2022; U 409/2022; U br.411/2022; U 
br.412/2022 i U br.413/2022 za dostavljanje odgovora na tužbe emitera "TV Happy" i

5. Razno.

• Tačka 1: Zapisnici 287.-290. sjednice 
Zaključci:

Usvojeni su zapisnici 288.-290. sjednice. Sa primjedbama usvojen je zapisnik sa 287. 
sjednice. U vezi snimanje sjednica SAEM je odlučio da se snimak sa ove sjednice ne čuva u arhivi 
AEM.

Strana 1 od 5



• Tačka 2: Zahtjev emitera TV programa sa nacionalnim pokrivanjem
Tri emitera TV programa sa nacionalnim pokrivanjem „Nova M", „Televizija Vijesti" i „Prva 

TV" su dostavile zahtjev SAEM-u da budu oslobođeni godišnjih naknada za emitovanje radi 
obezbjeđenja održivosti rada. Naglasili su da imaju oko 200 zaposlenih.

Milan Radović je kazao da su mediji u Crnoj Gori sigurno u velikim finansijskim problemima 
i smatra da AEM treba, kao i druge državne institucije, izađe u susret i pomogne, koliko je to 
moguće. Teško da crnogorsko tržište može obezbijediti dovoljno sredstava za sve obaveze koje 
emiteri imaju. Međutim, smatra da ukoliko bi se odgovorilo pozitivno na zahtjev, sjutra bi dobili 
zahtjeve svih ostalih emitera iz Crne Gore da se na isti način i njima pomogne. Naglašava da je 
njegov stav da emiterima treba pomoći, ali da treba uvesti određenu proceduru, kako bi se osnovu 
jasnih kriterijuma (stepen ugroženosti medija kroz bilanse stanja i uspjeha, broj zaposlenih, da li 
su ti mediji sa sjevera itd.) i kroz transparentan proces donijela, prije svega, pravedna odluka za 
sve emitere i kako bi se zaista pomoglo onima koji jesu ugroženi. Nadalje, kazao je da je 
najvažnije da se čuje stav menadžmenta AEM uz informaciju koliko je do sada emiterima u 
posljednje dvije godine pomognuto.

Rajko Todorović je kazao da će uvijek biti za pomoć medijima, kada postoji zakonska i 
opravdana mogućnost, ali ne zna koje su realne mogućnosti same Agencije za takvu odluku, što 
treba da se anazira. Saglasan je sa kolegom Radovićem, da bi pozitivan odgovor ovim emiterima 
izazvao zahtjeve, sa pravom, i drugih. Naglašava da će ubrzo će biti i raspisivanje konkursa za 
raspodjelu sredstava iz Fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih 
komercijalnim i neprofitnim elektronskim medijima što će biti značajna finansijska pomoć.

Edin Koljenović je istakao da su AEM i SAEM do sada pokazivali visok nivo senzibiliteta 
prema situaciji emitera. Podsjetio je da je AEM u prethodne dvije godine, prepoznajući potrebe 
emitera i tešku situaciju, nekoliko puta izašla u susret, i donosila odluke o oslobađanju emitera 
određenih dažbina. Postoji potreba za strateškim i dugoročnim bavljenjem ovom temom, a tiče se 
statusa i održivosti medija i treba da se sve uradi kako ne bi došlo do gašenja medija, a da se 
očuva medijski pluralizam i postojanje što veće ponude kada su u pitanju programski sadržaji u 
Crnoj Gori. Smatra da se ovo pitanje mora rješavati uz uključivanje, osim regulatora, nadležnih 
institucija, prije svega Vlade i resornog ministarstva. Umjesto pristupa "gašenja požara" država 
Crna Gora mora prepoznati i deflnisati Strateški kakav medijski ambijent i zajednicu želi, a posebno 
u odnosu prema statusu domaćih, odnosno emitera iz Crne Gore. Saglasan je da treba pomoći, ali 
da ta pomoć bude strateška i dugoročnija i, saglasan je sa kolegom Radovićem, da ona mora biti 
zasnovana na jasnim kriterijumima. Predlaže da zaključak SAEM-a bude da se pozovu emiteri na 
sastanak, kako bi se objektivno sagledala situacija i kako bi se mogla riješiti ova pitanja, a da 
zaista budu suštinski i održiva. Ističe da treba razgovarati i o tome na koji način se mogu zaštiti 
domaći emiteri u odnosu na one koji dolaze kroz kablovski sistem.

Prof. dr Andrijana Nikolić je potpuno saglasna sa stavovima članova Radovića i Koljenovića. 
Naglasila je da je potrebno razgovarati o ulasku televizija iz regiona kroz kablovski sistem jer se u 
tom slučaju nema mogućnost selekcije marketinškog prostora. Svi emiteri suštinski počivaju na 
marketinškim uslugama i smatra da bi se jednom dugoročnom strategijom zaista trebalo djelovati 
na limit marketinga emitera koji ulaze kroz kablovski sistem u odnosu na emitere sa nacionalnom 
frekvencijom, kojima bi se ovdje trebao dati više mogućnosti, odnosno više prostora za marketing, 
jer to je za njih zaista veoma bitno da bi opstali.

Milan Radović je saglasan sa kolegom Koljenovićem i ističe značaj sistemskog nešavanja 
problema pomoći domaćim medijima. Predlaže da AEM u narednom periodu organizuje okrugli sto 
gdje bi se razgovaralo o održivosti emitera, na koji bi se pozvali i partneri iz Evrope i gdje bi se 
čula i uporedna iskustva država iz regiona.

Dr Branko Bošković je kazao da će pod tačkom razno pokrenuti pitanje formiranje radne 
grupe unutar SAEM i AEM koja bi dala svoj značajan doprinos jer je u toku izrada medijskih zakona 
i medijske strategije u organizaciji resornog ministarstva. Smatra da i kad bi AEM mogla da izađe u 
sustret emiterima, a o tome treba čuti stav AEM, ne bi se riješio njihov suštinski problem. Dobar je 
momenat da se sada proba sa sistemskim gešavanjem, uz uključivanje medija, u proces izrade 
zakonske regulative i predlaže da se održi sastanak sa emiterima. Naglašava da se domaći emiteri 
moraju čuvati jer prethodni period je pokazao koliko su finansijski ugroženi. Saglasan je i sa
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kolegom Radovićem da se organizuje okrugli sto u cilju dugoročnijeg rješavanja aktuelnih 
problema medija.

Direktor AEM Goran Vuković je kazao da su navodi koji su izneseni u zahtevu emitera, u 
potpunosti tačni i da situacija u medijskom sektoru nije sjajna, kada su u pitanju finansije, ali i 
drugi aspekti njihovog rada. Analiza koju je uradila stručna služba monitoringa pokazuje da u Crnoj 
Gori ne postoji ni jedan medij koji ispunjava uslove iz dobijenih licenci po osnovu programskih 
sadržaja koji su obavezni da proizvode. Radi se o značajnim procentualnim odstupanjima, a 
posljedica su okolnosti u kojima mediji danas rade. Podsjeća da je AEM u protekle dvije godine 
izašla u sustret medijima i, u skladu sa svojim mogućnostima, oslobodila obaveza plaćanja prema 
AEM preko 300 000 EUR. Naglašava da se, ukoliko se usvoji odluka o pomoći ovim emiterima, radi
o iznosu od oko 78 000 EUR. A SAEM bi morao da donese odluku o izmjeni Finansijskog plana AEM 
jer se radi o odstupanju od 8% od planiranih prihoda. Smatra da, ako bi se pomagalo TV 
emiterima sa nacionalnom pokrivenošću, u taj proces moraju biti uključeni i svi ostali emiteri, što 
je jedini ispravni način.

Edin Koljenović je predložio da se, nakon sastanka sa emiterima, razmotri mogućnost da se 
pomogne emiterima, poštujući princip da se ne diskriminišu bilo koji drugi emiteri. Možda postoje 
emiteri koji su u goroj situaciji, ali nisu podnijeli zahtjev.

Zaključci:
SAEM će zajedno sa menadžmentom AEM organizovati sastanak sa emiterima, potpisnicima 

zahtjeva. Takođe, SAEM i AEM će u narednom periodu organizovati okrugli sto gdje bi se 
razgovaralo o održivosti emitera, na koji će se pozvali i partneri iz Evrope i gdje bi se čula i 
uporedna iskustva država iz regiona.

• Tačka 3: Pravilnik o izmjeni i dopuni pravilnika o raspodjeli sredstava iz fonda za 
podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i 
neprofitnim elektronskim medijima

SAEM je na 288. sjednici usvojio Predlog pravilnika o izmjeni i dopuni pravilnika o raspodjeli 
sredstava iz fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i 
neprofitnim elektronskim medijima. Predlog dokumenta je bio stavljen na javnu raspravu koja je 
trajala do 8. februara o.g.

U toku javne raprave pristigao je komentar Radija Homer i predlog Televizije MNESPORT. U 
dopisu predstavnik Radio Homera kaže da se u potpunosti slažu sa predloženim izmjenama, 
imajući u vidu da je Pravilnik nedavno usvojen, da se konkurs do sada nije sprovodio i da ima 
emitera koji su upravo u ovom periodu pogođeni negativnim efektima zdravstvene i ekonomske 
krize koje su i dalje aktuelne. U predlogu za izmjenu predstavnik Televizije MNESPORT, uz 
obrazloženje, predlaže da se u članu 7 stav 2 pod b) mijenja tj. doda riječ SENIORSKIH. SAEM je 
usvojio predlog.

Zaključci:
Sa izmjenom jednoglasno se usvaja Pravilnik o izmjeni i dopuni pravilnika o raspodjeli 

sredstava iz fonda za podsticanje pluralizma i raznovrsnosti medija namijenjenih komercijalnim i 
neprofitnim elektronskim medijima. Pravilnik stupa na snagu danom objavljivanja u "Službenom 
listu Crne Gore". Poslije objavljivanja u SI.listu SAEM će raspisati javni konkurs za raspodjelu 
sredstava iz ovog fonda.

• Tačka 4: Zahtjevi Upravnog suda U br.407/2022; U br,408/2022; U 409/2022; U 
br.411/2022; U br.412/2022 i U br.413/2022 za dostavljanje odgovora na tužbe 
emitera "TV Happy"

Upravni sud je dostavio zahtjeve U br.407/2022; U br.408/2022; U 409/2022; U 
br.411/2022; U br.412/2022 i U br.413/2022 u kojima traže da SAEM dostavi odgovor i sve spise 
predmeta povodom tužbi „Happy TV" d.o.o. iz Beograda, radi poništenja sljedećih rješenja: 01-04, 
01-05, 01-06, 01-08, 01-09, i 01-10 od 10.01.2022.g.
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SAEM je 10.01.2022.g. donio Rješenja kojima se na šest mjeseci ograničava reemitovanje 
jutarnjeg programa „Dobro jutro Srbijo" i „Vikend jutro", kao i sadržaja „Ćirilica" i „Posle ručka", u 
okviru televizijskog programa „TV Happy" iz Srbije.

Ujedno, Upravni sud je dostavio SAEM-u na uvid i rješenje kojim odbijaju zahtjev „Happy 
TV" d.o.o. za odlaganje izvršenja iješenja SAEM-a br. 01-05 od 10.01.2022.godine.

Edin Koljenović je kazao da je AEM ponekad angažovala advokatsku kancelariju za neke 
ranije sporove i predlaže da se to uradi i sada. Smatra da je SAEM donio rješenja shodno zakonu i 
međunarodnim standardima, ali da bi AEM trebala da ima stalnog stalnog konsultanta koji bi se 
povremeno angažovao, koji bi iz svog iskustva i sudske prakse, pratio upravno-pravni postupak 
nekog spora.

Zaključak:
Zadužuje se AEM da angažuje advokatsku kancelariju sa iskustvom, kao konsulanta, i da u 

propisanom roku pripremi odgovore, kao i sve spise koje se odnose na ove sporove.

• Tačka 5: Razno
a) Aktivnosti AEM

Dr Branko Bošković je podsjetio AEM na zaključak sa 287. sjednice da se dostavi mišljenje 
da li je došlo do kršenja programskih standarda povodom zahtjeva člana Rajka Todorovića. 
Takođe, traži da AEM dostavi spisak izrečenih upozorenja emiterima u proteklih pola godine.

Direktor AEM Goran Vuković je kazao da je za potrebe AEM agencija De Facto Consultancy 
sprovela Istraživanje o stavovima i percepciji građana Crne Gore u pogledu odabranih kategorija 
domaćih i stranih TV programa. SAEM-u će biti dostavljeno elektronski, a Agencija će ubrzo 
organizovati konferenciju za medije na kojoj će predstaviti pomenuto istraživanje. Istakao je da će 
AEM u ovoj godini, po planu, uraditi više istraživanja iz oblasti AVM usluga.

Dr Branko Bošković je zatražio informaciju koliko je povećanje zarada, u skladu sa novom 
zakonskom regulativom, napravilo distorzije u odnosu na različite koeficijente unutar AEM. Direktor 
AEM Goran Vuković je kazao da su naknade u okviru planiranog, tj. da se realizuju bez ikakvih 
problema. Postoji određeni problem za službenike - analitičare, koji po odlukama prethodnog 
menadžmenta, imaju niže plate u odnosu na kolege sa VSS. Najavio da će se njihovi koeficijenti 
usaglasiti u narednoj planiranoj sistematzaciji. Edin Koljenović smatra da problem treba što prije 
riješiti i predlaže da AEM uradi internu analizu.

Milan Radović je predložio da se prije zvaničnih sjednica održe sastanci u cilju što bolje 
pripreme SAEM-a. Saglasan je sa predlogom i predlaže prije sljedeće sjednice radni sastanak.

Zaključci:
Zadužuje se AEM da, shodno zaključku sa 287. sjednice, dostavi mišljenje da li je došlo do 

kršenja programskih standarda povodom zahtjeva člana Rajka Todorovića. Takođe, zadužuje se da 
dostavi i spisak izrečenih upozorenja emiterima u proteklih pola godine.

AEM će u elektronskoj formi SAEM-u dostaviti Istraživanje o stavovima i percepciji građana 
Crne Gore u pogledu odabranih kategorija domaćih i stranih TV programa.

Zadužuju se AEM da uradi analizu i sagleda postojeću funcionalnost između platnih razreda 
u odnosu na školsku spremu.

SAEM će, po potrebi, organizovati radne sastanke prije sjednica.

b) Interna radna grupa za izradu medijskih zakona
Dr Branko Bošković je kazao da je u toku izrada predloga medijskih zakona u organizaciji 

Ministarstva javne uprave, digitalnog društva i medija. Formirana je radna grupa u kome učestvuje
i AEM. Dr Branko Bošković je kazao da je prošle nedelje radna grupa završila raspravu u vezi 
Zakona o medijima, radi se na predlogu, a ubrzo će početi i rasprava o Nacrtu Zakona o 
audiovizuelnim medijskim uslugama. Smatrajući izuzetno važnim učešće AEM-a u izradi matičnog 
zakona predlaže da se unutar AEM organizuje radna grupa, u kojoj bi učestvovali i članovi SAEM-a, 
a koja bi pratila proces izrade medijskih zakona i koja bi pismeno dostavljala usaglašene predloge 
radnoj grupi u organizaciji Ministarstva javne uprave, digitalnog društva i medija.
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Zaključak:
SAEM će zajedno sa AEM formirati internu radnu grupu koja će uporedno raditi na 

predlozima medijskih zakona i koja će pismeno dostavljati usaglašene predloge radnoj grupi u 
organizaciji Ministarstva javne uprave, digitalnog društva i medija.

Sjednica je završena u 11.30 sati.

Zapisnik sastavila 
Ranka Novaković

Predsjednik 
Savjeta Agencije za elektronske medije 

Branko Bošković
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